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 بخشنده باش اما ولخرج مباش؛
و صرفه  جو باش ليكن خسيس مباش. 

گروهفرهنگوهنر:تقارن س��ال آخر فعالیت دولت تدبیر با 
ش��یوع بیماری کرونا در کشور، شرایطی را به وجود آورده که 
تصور عمومی نسبت به فعالیت های دولت در این سال، مبتنی 
بر انجام حداقلی امور از سوی دولت باشد اما روز گذشته حسین 
انتظامی با برگزاری جلسه ای مشترک با دبیران جشنواره های 
سینمایی کشور نشان داد فعلا عزم وزارت ارشاد برای برگزاری 
جشنواره حتی به شکل مجازی هم که شده، جزم است. البته 
در همین مسیر هم اما و اگرهای متعددی وجود دارد که مرتبط 
با شیوه برگزاری جشنواره های فیلم در سال جاری متناسب با 

ظرفیت های هر کدام از این جشنواره هاست.
بررسیشرایطبرگزاریآنلاینجشنوارههایسینمایی ■

روز گذش��ته در جلسه هماهنگی جش��نواره های سازمان 
سینمایی که با حضور حسین انتظامی، رئیس سازمان سینمایی 
برگزار ش��د، رائد فریدزاده، دبیر ش��ورای بین الملل س��ازمان 
س��ینمایی و معاون بین الملل بنیاد سینمایی فارابی، گزارشی 
از تجربه بازار مجازی کن و حضور ایران در این جشنواره ارائه 
کرد. در ادامه جلسه که ابراهیم داروغه زاده دبیر جشنواره ملی 
فجر، محمدمهدی عسگرپور دبیر جشنواره جهانی فیلم فجر، 
علیرضا تابش دبیر جشنواره فیلم کودکان و نوجوانان، محمد 
حمیدی مقدم دبیر جشنواره »سینما حقیقت« و سید صادق 

موسوی دبیر جشنواره فیلم کوتاه تهران حضور داشتند، با توجه به 
کرونا و ضرورت اتخاذ سیاست ها و روش های اقتضایی، مقرر شد 
هر یک از دبیران در شورای سیاست گذاری خود، جنبه و میزان 
برگزاری آنلاین را بررسی کنند. همچنین گزارشی از نرم افزار 
جشنواره جهانی ارائه و مقرر شد همه جشنواره ها از یک پلتفرم 

مشترک که قابلیت شخصی سازی داشته باشد استفاده کنند.
وقتیهمهراههابهیکمقصدختممیشود! ■

اما گزاره برگزاری آنلاین جش��نواره های فیلم در شرایطی 
مطرح شده که به جز جشنواره جهانی فیلم فجر که برگزاری 
آن در سال جاری به شکل کامل منتفی شده و با اعلام سازمان 
س��ینمایی دوره بعدی آن س��ال 1400 برگزار می شود، سایر 
جش��نواره های س��ینمایی پیش رو بویژه جشنواره های اصلی 
همچون فجر ملی، فیلم کوتاه تهران، سینماحقیقت و جشنواره 
کودک، همه در شرایطی قرار دارند که هنوز دستورالعمل خاصی 
برای برگزاری یا به طور کلی عدم برگزاری شان در سال جاری 

ابلاغ نشده است.
نکته اینجاست که با توجه به برگزاری اغلب جشنواره های 
فیلم در ایران در نیمه دوم سال و همچنین پیش بینی وزارت 
بهداشت در زمینه اوج گیری شیوع کرونا در فصل پاییز و زمستان 
و سخت تر شدن شرایط، بعید به نظر می رسد راهی جز برگزاری 

آنلاین پیش  روی جشنواره های فیلم در سال جاری قرار داشته 
باشد. در این شرایط حتی گزینه هایی همچون برگزاری محدود 

هم قابلیت اجرایی شدن ندارد.
برگزاریمجازییامحدود؛مسألهایناست! ■

البته واقعیت این است که نه فقط برگزاری جشنواره های فیلم، 
بلکه برگزاری سایر رویدادهای هنری نیز همه تحت تأثیر کرونا 
قرار گرفتند اما این فقط مشکل سینمای ایران و جشنواره های 
آن نیست، چرا که سایر رویدادهای سینمایی جهان نیز با همین 
مشکل روبه رو هستند. برای نمونه جشنواره فیلم کن به عنوان 
معتبرترین جشنواره فیلم در جهان از آن دسته رویدادهایی بود 
که برگزاری آن چند بار به تعویق افتاد و در نهایت نیز شیوه ای 
خاص برای خود اتخاذ کرد. این جش��نواره هر چند به صورت 
فیزیکی برگزار نمی شود اما فیلم های انتخاب شده این فرصت 
را می یابن��د که در زمان اکران جهانی خود با برچس��ب فیلم 
کن به نمایش درآیند. برای نمونه جشنواره  »سن سباستین« 
با اس��تقبال از این طرح، فهرست آثار بخش مسابقه اش را در 
شرایطی اعلام کرد که فیلم های منتخب جشنواره برگزار نشده 
کن در این فهرست، جایگاه قابل توجهی را به خود اختصاص 
داده اند. حتی بخش بازار جشنواره فیلم کن نیز امسال به شکل 

مجازی برگزار شد.

اما جشنواره فیلم ونیز ۲0۲0 به عنوان قدیمی ترین جشنواره 
سینمایی جهان در ماه سپتامبر طبق برنامه ریزی برگزار خواهد 
شد تا نخستین جشنواره مهم سینمایی باشد که اخیرا به دلیل 
شیوع ویروس کرونا، لغو نشده یا به تعویق نیفتاده است. پیش 
از این فرماندار ونیز که یکی از اعضای هیأت مدیره برگزاری بینال 
ونیز است، در گفت وگو با یکی از رسانه های محلی ایتالیا  اعلام 
کرده بود جشنواره ونیز امسال احتمالا به دلیل توقف ساخت 
پروژه های سینمایی در سراسر جهان، با تعداد کمتری از آثار 
برگزار خواهد شد و این یعنی جشنواره ونیز محدودتر برگزار 
می شود؛ استراتژی ای که برای برگزاری جشنواره های داخلی 
ما نیز پیشنهاد شده بود و شاید اگر وضعیت کرونا بهبود یابد، 
ش��ماری از جشنواره های سینمایی ایرانی نیز به همین شکل 
برگزار شوند، هر چند پیش بینی در ارتباط با روند شیوع کرونا 
درصد عملیاتی شدن این پیش بینی را بشدت کاهش داده است 
بویژه آنکه با توجه به اتفاقات اخیر در ارتباط با انصراف برخی آثار 
سینمایی از اکران در سینماها، احتمال می رود حتی برگزاری 
محدود جشنواره ها نیز نتواند به درستی خلأ برگزاری جشنواره 
را پر کند و شاید برگزاری آنلاین حداقل از این نظر باعث توجه 
بیش��تر رس��انه ها و مخاطبان به این رویدادها شود و خطرات 

احتمالی برگزاری محدود را هم نداشته باشد.

تهیه کننده »ش��نای پروانه« در حالی از توقف اکران 
این فیلم از چهارش��نبه ۲5 تیرماه گفته بود که رئیس 
شورای صنفی نمایش از مخالفت اعضای این شورا نسبت 

به تصمیم بحث برانگیز   رسول صدرعاملی خبر داد.
به گزارش »وطن امروز«، فیلم س��ینمایی »ش��نای 
پروان��ه« ک��ه در روزه��ای کرونای��ی به فروش نس��بتا 
خوبی در س��ینماها دس��ت پی��دا کرده، ای��ن روزها با 

حاشیه ای جدید دست و پنجه نرم 
می کند. ماجرا از آنجا شروع شد که 
رسول صدرعاملی، تهیه کننده فیلم 
»ش��نای پروان��ه« در گفت وگویی 
اعلام کرد این فیلم از چهارش��نبه 
۲5 تیرماه به احترام کادر درمانی 
بیمارس��تان های درگیر ب��ا کرونا، 
متوقف می شود. صدرعاملی گفته 
ب��ود طبق مذاکرات��ی که با وزارت 
ارش��اد و همچنین اعضای شورای 
صنفی نمایش داشتم، توقف اکران 
را مط��رح کردیم ک��ه مدیران نیز 
ضمن تشکر از اینکه فیلم را برای 

بازگشایی سینماها ارائه دادیم، با این درخواست موافقت 
کردند.  وی درباره دلایل این تصمیم یادآور ش��د: »در 
حال رایزنی با وزارت بهداش��ت بودیم تا شرایطی فراهم 
کنیم که کادر درمانی بیمارستان های درگیر با کرونا به 
دعوت ما، رایگان به تماش��ای فیلم بنش��ینند و حالا با 
شرایط پیش آمده، بهتر دیدیم توقف نمایش فیلم را به 
آنها تقدیم کنیم و امیدوار باش��یم در اکران مجدد، این 
مدافعان س��لامت آنقدر فراغت داشته باشند و سرشان 

خلوت شده باشد که با آرامش به دیدن فیلم بیایند که 
امیدوارم این فرصت بعد از دهه اول محرم فراهم شود«.

اما این تصمیم رسول صدرعاملی در حالی رسانه ای 
ش��د که طبق نظام نامه اکران س��ال ۹۹، تصمیم گیری 
درب��اره آغاز و پایان اکران یک فیلم در حیطه اختیارات 
شورای صنفی نمایش است؛ شورایی که در میان مصوبات 
جدی��دش خبری از توقف اکران »ش��نای پروانه« نبود. 
مرتضی شایس��ته، دبیر ش��ورای 
صنف��ی نمایش در این باره به مهر 
گف��ت: ما 3 هفته هم به »ش��نای 
پروانه« امتیاز دادیم و گفتیم این 
هفته های نمایش محاسبه نمی شود 
اما هفته های نمایش باقی فیلم ها 
حس��اب می ش��ود. نمی دانم دلیل 
ای��ن تصمیم چه ب��ود؟ اما توصیه 
م��ا به آق��ای صدرعامل��ی و بقیه 
صاحبان فیلم این بود که به ادامه 

اکران بپردازند. 
وی گف��ت: در حال حاضر تمام 
سینماهای کش��ور به توصیه های 
پزش��کی عمل و پروتکل ه��ا را بخوبی رعایت می کنند. 
مدیریت س��ینما ب��ا رعایت 100 درص��د پروتکل های 
بهداش��تی به کار ادامه می دهد. من فکر نمی کنم کادر 
درمان دوست داشته باشند سینماها تعطیل شود بلکه 

آنها همواره به رعایت پروتکل ها تاکید می کنند. 
شایس��ته در پایان گفت: ش��اید تهیه کننده »شنای 
پروانه« تصمیم شان عوض شود. توصیه من به صدرعاملی 

این است که به خاطر سینما اکران را ادامه دهند.

طبق اعلام نظرسنجی مرکز تحقیقات 
صداوس��یما در بهار ۹۹، شبکه سه سیما 
پرمخاطب ترین ش��بکه تلویزیونی در این 
فصل از سال بود. به گزارش »وطن امروز«، 
بر اساس اعلام نظرسنجی مرکز تحقیقات 
رس��انه از مخاطبان سیما در بهار امسال، 
80/۲ درص��د م��ردم بینن��ده برنامه های 

مختلف سیما بوده اند که در مقایسه با بهار ۹8، تعداد بینندگان 
3/8 درصد رشد داشته است. در میان شبکه های مختلف، شبکه 
س��ه سیما با 51/8 درصد مخاطب در رتبه اول شبکه ها قرار 
گرفته و بعد از آن شبکه یک سیما با 4۹/1 درصد، شبکه خبر 
با 45/۲ درصد و ش��بکه آی فیلم معاونت برون مرزی با 43/1 
درصد در رتبه های دوم تا چهارم قرار دارند. بر این اساس شبکه 

خبر معاونت سیاسی با 14/4 درصد رشد 
نسبت به میزان بیننده در فصل بهار ۹8 
در صدر ش��بکه های تلویزیونی از منظر 
رشد مخاطب قرار گرفت. بعد از شبکه 
خبر، شبکه های مستند، سلامت، قرآن 
و معارف، نمایش و یک سیما به ترتیب 
با 10، 8/1، 7/7، 6/6 و 5/1 درصد رشد 
نس��بت به بهار ۹8 در رتبه های دوم تا ششم قرار گرفتند. بر 
اس��اس این نظرسنجی، بینندگان سیما به  طور میانگین 3 
ساعت و 30 دقیقه پای برنامه های تلویزیون نشسته اند که این 
رقم نسبت به بهار سال گذشته 8 دقیقه افزایش داشته است. 
در بهار ۹8 میانگین تماش��ای تلویزیون در بین بینندگان ۲ 

ساعت و ۲۲ دقیقه بود. 

سریال محرمی »نجلا« با رعایت ملاحظات 
بهداشتی، در بوستان ولایت تهران در حال 
تصویربرداری است. به گزارش »وطن امروز« 
خیرالله تقیانی پور، کارگردان »نجلا« درباره 
تولید این سریال در شرایطی که جامعه هنوز 
با بحران کرونا مواجه است، گفت: با شرایط 
فعلی و شیوع کرونا، ریتم کار کندتر شود و 

به طور مثال صحنه های پربازیگر یا صحنه هایی که نیاز به هنرور 
دارد فعلا تصویربرداری نمی شود. وی با اشاره به شرایط لوکیشن 
نیز گفت: در این شرایط سعی می کنیم کمتر لوکیشن را شلوغ 
کنیم. خدا را شکر در این پروژه کسی مبتلا نشده است و مشکلی 
فعلا نداشته ایم. این کارگردان درباره وضعیت فعلی پروژه نیز بیان 

کرد: در حال حاضر در بوستان ولایت در 
حال تصویربرداری هستیم و آزیتا حاجیان، 
سارا رس��ول زاده و مهرداد ضیایی جلوی 
دوربین هستند. تقیانی پور درباره قصه این 
سریال بیان کرد: قصه »نجلا« در سال 58 
می گذرد و تحولات یک سال پس از انقلاب 
را به تصویر می کشد. در بخشی از داستان به 
آیین های عاشورایی هم پرداخته می شود. با این حال این مجموعه 
در وهله اول یک ملودرام عاشقانه است که ناخواسته در آن اتفاقاتی 
هم رخ می دهد. آزیتا حاجیان، حسام منظور، هدایت هاشمی، ملیکا 
شریفی نیا، سارا رسول زاده، سوگل طهماسبی و سیدمهرداد ضیایی 

از بازیگران این مجموعه هستند.

اعلامنتایجنظرسنجیبهارانهتلویزیون

شورایصنفینمایشباکنارکشیدن»شنایپروانه«مخالفتکردشبکه سه پرمخاطب ترین شبکه شد

وانه« وضعیت مبهم »شنای پر

تولیدسریالمحرمی»نجلا«زیرسایهکرونا

آزیتا حاجیان جلوی دوربین رفت

گ�روهفرهنگوهن�ر:اظهار نظره��ای جدید و متناقض 
مسؤولان نمایش��گاه کتاب و وزارت ارش��اد درباره سرنوشت 
نمایشگاه کتاب ۹۹ به ابهامات و سردرگرمی های فعالان حوزه 

نشر اضافه کرد.
به گزارش »وطن امروز«، طبق برنامه هر ساله و پیش بینی  
شده، سی و سومین نمایشگاه بین المللی کتاب تهران قرار بود 
اوایل اردیبهش��ت ماه امسال در مصلای تهران برگزار شود اما 
ویروس کرونا به عنوان میهمان ناخوانده این روزهای کشور جلوی 
برگزاری بزرگ ترین رویداد فرهنگی- هنری کش��ور را گرفت. 
در این میان برخی ها طی چند ماه گذشته پیشنهاد برگزاری 
نمایشگاه کتاب تهران به صورت مجازی را مطرح کرده اند که این 
موضوع با توجه به صرفه جویی در هزینه برپایی فیزیکی نمایشگاه 

کتاب تهران پیشنهاد معقولی محسوب می شود.
اوایل اردیبهشت ماه امسال بود که برخی رسانه های رسمی 
کش��ور خبری را با عنوان »عدم برپایی نمایشگاه کتاب تهران 
در س��ال ۹۹« منتش��ر کردند. ایوب دهقانکار، دبیر ش��ورای 
سیاست گذاری سی و سومین نمایشگاه بین المللی کتاب تهران 
در واکنش به این موضوع به »وطن امروز« گفته بود: تاکنون 
تصمیمی برای عدم برپایی نمایشگاه کتاب تهران در سال ۹۹ 
اتخاذ نشده است و  قرار بر این شد تا یک هفته آینده در این 

باره تصمیم گیری شود.
اما این اتفاق پس از گذش��ت 
ی��ک هفته رخ ن��داد و  تا امروز 
مسؤولان برپایی نمایشگاه کتاب 
ته��ران وعده برپایی جلس��ه ای 
ب��ا حضور همه اعضای ش��ورای 
نمایشگاه کتاب  سیاست گذاری 
ته��ران و ب��ا حضور مس��ؤولان 
س��تاد ملی مبارزه با کرونا برای 

تعیین سرنوشت نمایشگاه داده اند، وعده ای که طی3-۲ ماه 
اخیر هنوز محقق نش��ده اس��ت. ۲ روز پیش ایوب دهقانکار 
در گفت وگ��و با رادیو گفت وگو در پاس��خ به س��والی درباره 
پیش بینی ها برای برگزاری نمایش��گاه کتاب تهران در سال 
جاری هم پاسخ روشن و شفافی نداد و گفت: »تلاش داریم 
نمایش��گاه مجازی برپا ش��ود و از تجربی��ات تیم فنی برای 
ش��کل گیری این رویداد مجازی بهره برده ایم. در س��ال ۹۹ 
حتما یک نمایش��گاه مجازی خواهیم داشت اما این رویداد 

جایگزین نمایشگاه کتاب تهران نخواهد بود«.
اما باید گفت دهقان��کار با این اظهارنظر پیش بینی درباره 
برپایی نمایش��گاه کتاب را پیچیده تر از قبل کرد، زیرا مشاور 

اجرای��ی معاونت فرهنگی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی در حالی 
پس از مدت ها بلاتکلیفی وضعیت 
نمایش��گاه در این باره اظهار نظر 
کرده که هیچ س��خنی از شرایط 
برپایی نمایش��گاه در ایام سخت 
کرونای��ی و همچنین تاریخ های 
پیشنهادی به میان نیاورده است.

نکته قابل تأمل ماجرا اینجاست 
که با شرایط سخت کرونایی کشور و آغاز پیک جدیدی از این 
بیماری، تا حدودی تکلیف بسیاری از فعالیت های فرهنگی کشور 
روشن است و طبق اعلام نظر رسمی مسؤولان وزارت بهداشت و 
درمان، حداقل تا پایان سال ویروس کرونا میهمان مردم کشور 
خواهد بود که با این اوصاف برپایی نمایشگاه کتاب تهران در 

سال ۹۹ تا حدودی غیرممکن به نظر می رسد.
به هر حال اظهار نظر جدید محسن جوادی، معاون فرهنگی 
وزارت فرهنگ و ارش��اد اسلامی دوباره همه معادلات برپایی 
نمایشگاه کتاب را برهم زد. جوادی به تسنیم گفته است: »چیزی 
به عنوان نمایشگاه کتاب تهران که شامل همه بخش ها باشد و 
ناشران دور هم جمع شوند و مخاطبان از آن بازدید داشته باشند، 

برگزار نخواهد شد؛ برنامه های دیگری به عنوان جایگزین تدارک 
دیده خواهد شد که بزودی در این زمینه اطلاع رسانی خواهیم 
کرد«. اما این اظهار  نظر معاون فرهنگی ارشاد با واکنش اعضای 
شورای سیاست گذاری نمایشگاه کتاب مواجه شد. حجت الاسلام 
سبحانی نسب، یکی از اعضای شورا پیرامون آخرین جلسه به 
فارس  گفت: همه اعضا قائل به برگزاری نمایشگاه کتاب هستند 
اما ستاد کرونا اجازه برگزاری نداد. شورا به اتفاق برگزاری مجازی 
نمایشگاه را منتفی دانسته و معتقد به برپایی نمایشگاه بود تا 
بر اساس رعایت پروتکل های بهداشتی نمایشگاه برگزار شود اما 
تصمیم گیرنده نهایی ستاد کرونا بود. هر چند روز گذشته شنیدیم 

نمایشگاهی برگزار نمی شود!«
 دهقانکار هم در جدیدترین مصاحبه اش گفته است: »شرایط 
فعلی کشور ایجاب می کند اگر نمایشگاه کتاب برگزار شود، مانند 
سابق نخواهد بود. در واقع نمایشگاه کتابی مانند ادوار گذشته 
برگزار نمی ش��ود و خبری از دورهمی و اتفاق هایی با موضوع 
کتاب نیس��ت. در عین حال شورای سیاست گذاری نمایشگاه 
کتاب در جلس��ه آتی خود نسبت به برگزاری یا لغو نمایشگاه 

کتاب تصمیم  گیری خواهد کرد«.
در نتیجه باید منتظر روزهای آتی ماند تا ببینیم موضع نهایی 
و رسمی وزارت ارشاد درباره نمایشگاه کتاب ۹۹ چه خواهد بود.

وقتیاظهارنظرهایمتناقضدربارهسرنوشتنمایشگاهکتابخستهکنندهمیشود
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کارگردان»گیلهوا«
فیلمسینماییمیسازد

با موافقت ش��ورای پروانه س��اخت س��ازمان سینمایی، 
اردلان عاشوری، کارگردان سریال »گیله وا« فیلم سینمایی 
»دومین روز پاییز« را کارگردانی می کند. به گزارش »وطن 
امروز«، فیلمنامه های »دومین روز پاییز« به تهیه کنندگی 
ناصر شفق مهر و کارگردانی و نویسندگی اردلان عاشوری، 
»خورش��ید آن ماه« به تهیه کنندگ��ی منوچهر محمدی، 
کارگردانی ستاره اسکندری و نویسندگی سمیه تاجیک و 
»تئوری آلبرت« به تهیه کنندگی جعفر آقاباباییان و کارگردانی 
و نویسندگی مریم سادات رضوی، پروانه ساخت دریافت کردند. 
همچنین »احمد به تنهایی« به تهیه کنندگی، کارگردانی و 
نویسندگی حسین مهکام، »برای مرجان« به تهیه کنندگی، 
کارگردانی و نویس��ندگی حمید زرگرنژاد و »لاله کبود« به 
تهیه کنندگی، کارگردانی و نویس��ندگی مهرشاد کارخانی، 

موافقت شورای ساخت سازمان سینمایی را اخذ کردند.

رؤیانونهالیوپانتهآبهرام
به»ملکهگدایان«پیوستند

رویا نونهالی و پانته آ  بهرام به جمع 
بازیگران سریال شبکه نمایش خانگی 
»ملکه گدایان« پیوستند. به گزارش 
»وطن امروز«، رویا نونهالی و پانته آ 
بهرام به جمع بازیگران سریال »ملکه 
گدایان« به کارگردانی حسین سهیلی زاده پیوستند. پیش 
از این حض��ور باران کوثری، آرمان درویش و محمدرضا 
غفاری در »ملکه گدایان« قطعی شده بود. »ملکه گدایان« 
در حال حاضر توسط حامد افضلی و امین محمودی در 
مرحله نگارش قرار دارد و بزودی بازیگران دیگر این پروژه 
30 قسمتی معرفی می شوند. رحمان سیفی آزاد و علی 
طلوعی، تهیه کنندگان این سریال هستند که برای پخش 

در شبکه نمایش خانگی آماده می شود.

فصلسومسریال»ستایش«
دوبلهآذریمیشود

دوبله فصل سوم مجموعه تلویزیونی »ستایش« در کانال 
آذری ش��بکه س��حر، با حضور جمعی از هنرمندان ایرانی 
صداپیشه به نیمه  راه رسید. به گزارش »وطن امروز«، فصل 
س��وم مجموعه تلویزیونی »س��تایش« این روزها در حال 
دوبله است و یوسف نوعی که صداپیشگی نقش حشمت 
فردوس را هم انجام می دهد مدیریت دوبلاژ به زبان آذری 
این مجموعه 41 قس��متی را به عهده دارد. فاطمه سادات 
باقر الموسوی نقش ستایش را دوبله می کند. درنا نصیریان 
)نقش سارا همس��ر حاج آقا بهبودی(، فریده بقایی )نقش 
آه��و برادرزاده خانم مظفری(، فرناز مرام خواه )نقش خانم 
بزرگ( و مهدی فرید خلجانی )نقش محمد پسر ستایش( 
به همراه جمعی دیگر از همکاران کانال آذری شبکه سحر 
در کار دوبله »ستایش« مشارکت دارند. »ستایش 3« بعد 
از اس��تقبال گسترده مخاطبان کانال آذری شبکه سحر از 
س��ری یک و۲ این سریال، قرار است از ابتدای شهریور ماه 
برای بینندگان سحر در جمهوری آذربایجان روی آنتن برود.

گسترشمحتوایایرانیدر
سایتهایدانلودفیلم

ساترا و کنسرسیوم »توسعه محتوای فاخر ایرانی« در 
راستای تسهیل سایت های دانلودی تفاهمنامه همکاری 
منعق��د کردند. به گزارش »وطن امروز«، این همکاری 
مش��ترک در راستای ساماندهی سایت های دانلودی و 
تسهیل فعالیت ارائه  دهندگان خدمات رسانه ای صوت 
و تصوی��ر فراگیر در قالب س��ایت های دانلود محتوای 
صوتی و تصویر ایرانی شکل گرفته است. این توافقنامه 
بین سازمان تنظیم مقررات رسانه های صوت و تصویر 
فراگیر در فضای مجازی و کنسرسیوم توسعه محتوای 
فاخر ایرانی متش��کل از 4 ش��رکت راهان پویش ارفع، 
مؤسسه فرهنگی آرین وب پارس، توسعه محور باران و 
پژواک ارتباطات نامی منعقد شد. گفتنی است پیش از 
این، ساترا با 4 شرکت آسیاتک، پیشتاز جدید، آوابرید 
و عصرپ��ردازش اطلاعات جدی��د در ارتباط با فعالیت 
پایگاه های دانلود محتوای صوتی و تصویری توافقنامه 

همکاری منعقد کرده بود.

اکبرصحراییبا20داستان
ازطنازیدرجنگمیآید

اکبر صحرایی بزودی، مجموعه 100 صفحه ای »سنگر 
علاف ها ۲« را با ۲0 داستان از سوی انتشارات سوره مهر 
روانه بازار کتاب می کند. اکبر صحرایی از نویس��ندگان 
کشورمان درباره جلد دوم کتاب »سنگر علاف ها« به فارس 
گفت: این کار تقریبا در ادامه کارهای »دارو دسته دارعلی« 
تألیف شده که داس��تانی طنز با محوریت دفاع  مقدس 
است. وی با بیان اینکه از سال 85 تألیف داستان هایی را 
با رویکرد طنز آغاز کردم، ابراز داشت: دلیل این موضوع 
آن بود که توجه به طنز در جنگ بسیار کم بود. هر چند 
داوود امیریان و برخی دوستان اشاراتی داشتند اما با توجه 
به اینکه جانمایه جنگ، نشاط و شادی بود، به نظرم رسید 
سوژه هایی را می توان پیگیری کرد. این نویسنده در پایان 
تصریح کرد: کتاب »س��نگر علاف ها ۲« بزودی در 100 
صفحه با ۲0 داس��تان از سوی انتشارات سوره مهر روانه 

بازار کتاب می شود.

سینما

تلویزیون

خبر

کتاب

بااوجگیریمجددکرونادرکشور،گزینهبرگزاری
جشنوارههایسینماییبهشکلآنلاینجدیترشد

فجر آنلاین؟

ابلاغغیررسمیحکمدبیر
سیونهمینجشنوارهملیفیلمفجر!

در شرایطی که هنوز هیچ خبری 
به شکل رسمی در ارتباط با انتخاب 
دبیر سی ونهمین جش��نواره فیلم 
فجر از س��وی س��ازمان سینمایی 
اعلام نشده بود، در جلسه ای که در 

سازمان سینمایی و برای چگونگی برگزاری سی ونهمین 
جشنواره فیلم فجر برگزار شد، ابراهیم داروغه زاده در جایگاه 
دبیر جشنواره ملی فیلم فجر در این رویداد حضور یافت. 
داروغه زاده که دبیری 3 دوره جشنواره ملی فیلم فجر را 
از سال ۹6 تا ۹8 بر عهده داشته  است برای دوره سی و نهم 
که طبق تقویم باید بهمن ماه سال ۹۹ برگزار شود، حکم 
رسمی از سوی سازمان سینمایی ندارد و شایعاتی درباره 
سپردن سکان این دوره از جشنواره ملی فیلم فجر به یکی 
دیگر از مدیران سازمان سینمایی شنیده می شد که با خبر 
روز گذشته سازمان، می شود گفت این احتمال منتفی یا 
حداقل کمرنگ است. اگرچه جشنواره های دیگر سازمان 
سینمایی چون فیلم کوتاه تهران و سینما حقیقت حکم 
رس��می دبیر در دوره پی��ش رو را دارند ولی هنوز حکم 
رسمی دبیر جشنواره ملی فیلم فجر صادر نشده است که 

البته زمان کافی برای این امر وجود دارد.


